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Abstract

        
HLA and sister chromatid exchange (SCE) has been investigated in 17 multiple sclerosis cases and 10 controls. While the HLA showed no differences between familial cases of MS and the control group, in sporadic cases of MS the occurrence of the antigen A3 and B7 have been confirmed. The study showed a significant increase of the SCE-rate in sporadic cases of multiple sclerosis, in the contrary, in those cases with familial occurrence no changes in the SCE-rate could be found. A different etiology for sporadic and familial cases of multiple sclerosis is assumed.


      
        
Zusammenfassung

        
In der vorliegenden Studie wird an 17 Patienten mit multipler Sklerose und 10 gesunden Kontrollpersonen der HLA-Status sowie die Schwesterchromatid-Austauschrate (Sister chromatid exchange = SCE) bestimmt. Während die HLA-Typisierung keinen Unterschied zwischen Kontrollgruppe und den familiären MS-Fällen ergab, wurden für sporadische Fälle die bekannten Häufigkeiten für A3- und B7-Antigene gefunden. Die SCE-Rate ist in der durchgeführten Untersuchung nicht bei familiärer, wohl aber bei sporadisch aufgetretener MS erhöht.
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